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فرمانده کل ارتش در دیدار با فرمانده کل ســپاه با بیان اینکه ارتش و ســپاه 
پیشمرگ یکدیگر و سپر گلوله های دشمن برای حفظ جان برادران و خواهران خودشان 
هســتند، گفت: ما هر چقدر از این ارتباطات و تعاملات را با هم برقرار کنیم، موجب 
خرســندی رهبر معظم انقلاب به عنوان نایب ولی عصر و خشنودی امام زمان )عج( 
 می شود و رضایت و خشنودی حاصل شــده را موجب خشنودی خداوند متعال نیز 

می دانیم.
سرلشــکر سید عبدالرحیم موســوی، فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران در دیدار 
با سرلشــکر حسین سلامی، فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی که به مناسبت سالروز 
 ولادت امام حســین )ع( و روز پاســدار انجام شــد، اظهار کرد: تقارن ایــام مبارک دهه فجر، 
ایام شعبانیه، پیروزی مردم غزه و همچنین ایام ولادت باسعادت حضرت سیدالشهدا )ع( و حضرت 
عباس )ع( و روز پاســدار و جانباز ایام مبارکی اســت و همه این وقایع خوب دست به دست هم 
 دادند تا ما در این ایام فرخنده و این مناسبت ها مجدد برای دیدار و عرض تبریک حضور به هم 

برسانیم.
وی افزود: ما این ارتباطات و دیدار صمیمانه را از گذشــته داشــتیم و بیش از آنچه که ما 
حتی با اقوام و خویشاوندان خودمان ارتباط داشته باشیم، با عزیزان، همکاران و هم سنگرانمان 

در سپاه در ارتباط هستیم.
فرمانده کل ارتش ادامه داد: با وجود اندوه بار بودن و ناراحتی هایی که ما برای شهادت زنان 
بی دفاع، مردان بی سلاح، کودکان، نوزادان و آن همه تخریب ساختمان ها و آسیب های روحی و 
جسمی که از خود برجا گذاشته است، داشتیم همه این فضاهای تلخی که به وجود آمد ما را به 

فضای همدلی و اتحاد ارتش و سپاه در دروان دفاع مقدس نزدیک کرد.
سرلشکر موســوی خاطرنشان کرد: در تبادل اسرا از یک طرف شاهد شکست کامل رژیم 
صهیونیســتی بودیم و در آن ســوی جبهه مردم غزه با حمایت از مکتب مقاومت، کاملًا پیروز 
ایستاده بودند؛ فضائی که موجب شد تا ما مجدد سال های کنار هم بودن را مرور کنیم و در این 

فضا و مدت ۱۵ماهه، قدر وجود یکدیگر را بیشتر بدانیم.
وی با بیان اینکه ارتش و سپاه پیشمرگ یکدیگر و سپر گلوله های دشمن برای حفظ جان 
برادران و خواهران خودشان هستند، گفت: ما هر چقدر از این ارتباطات و تعاملات را با هم برقرار 
کنیم، موجب خرسندی رهبر معظم انقلاب به عنوان نایب ولی عصر و خشنودی امام زمان)عج( 

می شود و رضایت و خشنودی حاصل شده را موجب خشنودی خداوند متعال نیز می دانیم.
سرلشــکر موســوی با بیان اینکه از این اتحاد و همدلی، جامعــه انقلابی و مردم عزیز ما 
خوشحال می شوند و قطعاً دشمنان ما خشمگین خواهند شد، یادآور شد: ما از خوشحالی مردم 
شاد و خشنود هستیم و دشمنان ما که چشم دیدن این یک رنگی و همدلی را ندارند، عصبانی 

و خشمگین هستند.
به گزارش فارس، فرمانده کل ارتش خاطرنشان کرد: قطعاً این همدلی ها و انسجام به اقتدار 

کشور عزیزمان ایران در قدرت دفاعی و ملی ما کمک کننده و بسیار تأثیرگذار خواهد بود.
امام جمعه سنندج:

انقلاب اسلامی 
الگوی بی نظیر جمهوریت است

امام جمعه ســنندج گفت: انقلاب اسلامی به معنای واقعی استقلال، یعنی حذف 
وابستگی به هر بیگانه و آزادی و آزادمردی را در ایران اسلامی تحقق بخشید و الگوی 

بی نظیر جمهوریت است.
ماموســتا فایق رستمی، امام  جمعه ســنندج در خطبه های نماز جمعه مسجد جامع این 
شهر، با اشاره به مشکلات اقتصادی مردم، از مسئولان خواست که صدای مردم را بشنوند و به 

مطالبات آنها گوش کنند.
وی با بیان اینکه اقدامات خوبی در حوزه خدمات رسانی انجام شده، اما هنوز مشکلات زیادی 
وجود دارد، افزود: متأسفانه امروز شاهد افزایش جدی قیمت کالاهای اساسی در استان هستیم 

و باید برای آن چاره اندیشی شود.
امام  جمعه سنندج با اشاره به ظرفیت های بالای استان در حوزه های مختلف، از جمله مرز، 
کشاورزی، معادن و گردشگری، گفت: با وجود این ظرفیت ها، هنوز برخی از مردم زیر خط فقر 

هستند و مسئولان باید برای رفع مشکلات اقتصادی آنها تلاش کنند.
ماموستا رســتمی با انتقاد از افزایش قیمت کالاهای اساسی، از جمله سیب زمینی و مواد 
خوراکی، اظهار داشت: تورم کالاها غیرقابل قبول است و مسئولان باید نظارت بر بازار عرضه را 

بیشتر کنند، جلسات زیادی برگزار می شود اما تورم همچنان مهار نشده است.
امام  جمعه سنندج با تأکید بر اینکه اگر بگویم خدمت انجام نشده بی انصافی است، افزود: 
امروز در دورترین روستاها شاهد خدمات آب، گازرسانی و غیره هستیم اما باتوجه  به ظرفیت هایی 

که داریم، این اقدامات کافی نیست.
وی با اشاره به اینکه کردستان ظرفیت های زیادی دارد، احداث و راه اندازی واحدهای صنعتی 

را برای رفع بیکاری جوانان ضروری دانست.
ماموستا رستمی همچنین با اشاره به شعار دولت چهاردهم مبنی بر وفاق ملی، گفت: این 

شعار نباید به ابزاری برای تبعیض و باندبازی تبدیل شود.
انقلاب ما الگوی آزادی خواهان جهان است

امام جمعه ســنندج در بخش دیگری از سخنان خود، پیروزی انقلاب اسلامی و دهه فجر 
را به عنوان پیروزی حق بر باطل و طلوع خورشــید استقلال و آزادی نام برد و خاطرنشان کرد: 
در راســتای تحقق مردم سالاری دینی، کسانی به میدان آمدند و با درهم پیچیدن ظلم و زور، 

انقلابی را به پیروزی رساندند که الگوی آزادی خواهان جهان است.
وی با تبریک دهه مبارک فجر به همه ملت ایران و جهان و به ویژه مردم کردستان، گفت: 
انقلاب اسلامی به معنای واقعی استقلال، یعنی حذف وابستگی به هر بیگانه و آزادی و آزادمردی 

را در ایران اسلامی تحقق بخشید و این الگوی بی نظیر جمهوریت است.
ماموستا رستمی همچنین به نقش مسجد در جامعه اشاره کرد و گفت: مسجد تنها جای 

عبادت نیست، بلکه بهترین کانون برای شناخت مشکلات و رفع تنگناهای همنوعان است.
امام  جمعه ســنندج از حمایت های فرماندار سنندج از مساجد تقدیر کرد و خواستار توجه 

بیشتر به مساجد و اختصاص بودجه ویژه برای آنها شد.

سرلشکر موسوی: 

ارتش و سپاه پیشمرگ هم 
و سپر گلوله های دشمن اند

عضو کمیسیون برنامه و بودجه: 

چرا اقدام مؤثری برای كاهش تورم
و حل مشکلات اقتصادی صورت نمی گیرد

سخنگوی وزارت خارجه: 

»چراغ سبزی« از آمریکا 
دریافت نکردیم

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه مردم دچار مشکل 
اقتصادی هستند، گفت: چرا اقدام مؤثری برای 
کاهش تورم و حل مشکلات اقتصادی آن صورت 

نمی گیرد؟
محمد قســیم عثمانی، عضو کمیسیون برنامه 
و بودجه و نمایند مردم بوکان در جلســه علنی روز 
گذشــته )دوشــنبه، ۱۵ بهمن ماه( مجلس شورای 
اسلامی طی تذکری شفاهی اظهار کرد: مردم دچار 
مشکل هستند.کارمندان دولت و فرهنگیان صورت 
خود را با ســیلی سرخ نگه داشتند. لطفا به داد این 
مردم برسید. این مردم ولی نعمت ما هستند، مردمی 
که عاشق رهبری و کشورشان هستند ارزش امنیت 
را می دانند، آیا حقشــان این همه فشار اقتصادی و 

معیشتی است؟
نماینده مردم بوکان در مجلس افزود: چرا اقدام 
مؤثری برای کاهش تورم و حل مشکلات اقتصادی 
صورت نمی گیرد. بانک ها برای تامین ودیعه با مردم 
همکاری نمی کنند آیا این مردم چه کار باید بکنند. 
بعــد از خدا به کی پناه ببرنــد. والله حق مردم این 
نیســت که در معیشــت و زندگی اولیه خود دچار 
مشکل هستند و هیچ کس مسئولیت این حوزه را به 
عهده نمی گیرد. مردمی که مستاجر هستند با مشکل 

تمدید قرارداد مواجه هستند. 
مجلس به بحث گرانی های لجام گسیخته 

ورود جدی کند
شهباز حسن پور بیگلری، نماینده مردم کرمان 
در مجلس شورای اســلامی نیز در تذکری شفاهی 
گفت: یکی از معضلات و مشکلات این روزها دولت 
که به آن توجه نمی کند و مجلس نیز ســرگرم بقیه 
موارد است، بحث گرانی های لجام گسیخته است که 
باید مجلس در روزهای سه شنبه که روزهای نظارتی 

است، ورود جدی داشته باشد.
وی همچنین در تذکر به وزیر راه و شهرســازی 
بیان داشــت: تا کی باید شاهد این همه کشته ها در 
جاده ها باشــیم عنایتی بفرمایند که هر چه سریع تر 
وضعیــت جاده کرمــان به راور و مشــهد را تعیین 
تکلیف کنند در غیر این صورت مجبور هســتیم از 
همه اختیــارات قانونی خود برای حل این معضل و 

مشکل استفاده کنیم.
حسن پور بیگلری در تذکری دیگر به وزیر محترم 
جهاد کشاورزی اشاره کرد: پنج ماه میگذرد که قرار 
بود ستاد پســته تشکیل شود متاسفانه ستاد پسته 
تشکیل نشده در حالی که امروز بیش از بیست و سه 
استان کشور درگیر محصول استراتژیک پسته هستند 

و پسته امروز یک صنعت در کشور است.
نماینده کرمان همچنین در تذکر به وزیر نفت 
گفت: تعیین تکلیف وضعیــت کرمان و بلاتکلیفی 
واحدهــای تولیدی که متاســفانه اکثــر واحدهای 
تولیدی ما در اســتان کرمان دارای مشکل هستند، 

صورت گیرد.
رئیس کل بانک مرکزی نرخ ارز را کنترل کند

عــلاوه  بر تذکرات پیش گفته، مهرداد گودرزوند 
چگینی، نماینده مردم رودســر نیز طی تذکری در 
جلســه علنی روز گذشــته مجلس شورای اسلامی 
ضمن تبریک اعیاد شــعبانیه و دهه مبارک فجر با 
اشاره به درخواستی از تیم اقتصادی دولت بیان کرد: 
تا چه زمانی باید این گرانی ها در کشور ادامه داشته 
باشــد؟ از رئیس بانک مرکزی می خواهم کنترلی بر 
اقتصاد کشور و همچنین نرخ ارز داشته باشد چراکه 
 این موضوع بر همه ابعاد زندگی مردم ســایه افکنده 

است. 
وی در ادامــه خطاب به وزیر راه و شهرســازی 
گفت: از وزیر محترم راه و شهرسازی خواهش می کنم 

موضوع برگشت راه از رودبار به سمت منجیل مد نظر 
قرار دهد چراکه این موضوع به راحتی از درون شهر 
میسر است و هزینه بر مردم و کشور ایجاد نمی کند. 
ایــن موضوع با کمتر از ۱۰۰ میلیــارد تومان انجام 
شــدنی اســت و نباید هزینه های چند میلیاردی بر 

کشور تحمیل کنیم. 
گودرزوند چگینی همچنین با خطاب قرار دادن 
وزیــر نیرو بیان کرد: بحث تنش آبی در شــهرهای 
نوشاد، منجیل و رستم آباد به حد اعلای خوش رسیده 
است. همچنین در بعضی از بخش های همین شهرها، 
ما بیش از دو ســاعت آب نداریم. از مسئولین تقاضا 

داریم به این مشکلات رسیدگی کنند. 
سیاست های اقتصادی کشور 

هیچ سنخیتی با شرایط تحریمی ندارد
افــزون بر مســائل فوق الذکر، محســن زنگنه، 
نایب رئیس کمیســیون برنامــه و بودجه و نماینده 
مردم تربت حیدریه در جلسه علنی مجلس شورای 
اسلامی طی تذکر شفاهی اظهار کرد: باید در مجلس 
مسائلی مطرح شود که اولویت کشور باشد. نمایندگان 
طرح های زیادی به هیئت رئیسه ارائه داده اند اما اعلام 
وصول نمی شــود و در دســتور کار قرار نمی گیرد. 
زمانــی که طرح هــای نماینــدگان در ممیزی قرار 
می گیرد و کمیسیون ها و نمایندگان درگیر بررسی 
طرح ها نمی شوند باید ســاعت ها وقت خود را روی 
 بررســی طرح هایی بگذاریم که واقعاً اولویت مجلس 

نیست.
نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شورای 
 اســلامی خطاب به علی نیکزاد که ریاست جلسه را 
 بر عهده داشــت گفت: آقای نیکزاد شما گفتید که 
۲۵۰ طرح به هیئت رئیســه ارائه شــده که اگر این 
طرح ها را به کمیسیون های تخصصی ارجاع می دادید، 
شــاید ما ۲۰۰ طرح از این طرح ها را رد می کردیم. 
اجازه دهید مسیر بررسی طرح ها در کمیسیون ها به 

خوبی دنبال شود.
نایب رئیس کمیســیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اســلامی در ادامه بیان داشت: سیاست های 
اتخاذ شده در حوزه اقتصاد هیچ سنخیتی با شرایط 
تحریمی ندارد و با سیاست های ابلاغی مقام معظم 

رهبری نیز در تضاد است.
زنگنه توضیح داد: مقام معظم رهبری بارها تاکید 
فرموده اند که نقدینگی کشور باید به سمت تولید برود 
و نباید به ســمت بازارهای کاذب برود اما متأسفانه 
سیاســت های دولت در جهت حرکت نقدینگی به 
ســمت بازارهای کاذب اســت و برخی از دولتی ها 
ســیگنال هایی دادند که باعث شــده اخیراً بخش 
 زیادی از نقدینگی مردم به ســمت بازار نقره و طلا

برود.
نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شورای 
اسلامی اشــاره کرد: یک باره شاهد به وجود آمدن 
پلتفرم های زیادی در حوزه طلا شدیم. از سوی دیگر 
وزیر اقتصاد اعلام کرده قیمت طلا کاهش نمی یابد و 
زمانی که دولت مردم را تشویق به خرید طلا می کند 
این مسئله در آینده باعث ایجاد بهانه جدیدی برای 

افزایش قیمت ارز خواهد شد.
وی همچنیــن عنوان کــرد: روزی را می بینید 
که وزیــر اقتصاد می گوید قیمت طــلا و ارز باید با 
یکدیگر سنخیت داشته باشند و همین مضوع منجر 
به افزایش قیمت ارز خواهد شد. در شرایط تحریمی 
باید مراقب باشــیم که چه سیاست هایی را در حوزه 

اقتصادی اخذ می کنیم.
 علــی نیکزاد در پاســخ به ایــن نماینده گفت:
۲۵۳ طرح به کمیســیون های مجلس ارجاع شده 
اســت و ۵۰۸ طرح نیز در حال بررســی است تا به 

کمیسیون ها ارجاع شود.

نرخ دلار به شدت افزایش یافته 
و دولت پاسخگو نیست

رسول بخشی دستجردی، نماینده مردم اصفهان 
در مجلس شورای اسلامی نیز طی تذکر شفاهی اظهار 
کرد: نرخ دلار به شدت افزایش یافته و دولت پاسخگو 

نیست و می گوید نرخ ارز واقعی است. 
وی افزود: در این شــرایط سؤال ما آن است که 
چرا استیضاح وزیر اقتصاد در دستور کار مجلس قرار 
نمی گیرد و به کمیسیون تخصصی ارجاع نمی شود. 

ما نماینده ملت هستیم نه نماینده دولت. 
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: دولت می گوید راهکار رفع مشــکلات، 
مذاکره اســت اما حرف ما آن اســت که دولت باید 
بــرای کاهش اثر تحریم و خنثی ســازی تحریم ها 

برنامه داشته باشد. 
این نماینده مجلس شــورای اســلامی افزود: 
کشــوری چون روســیه هم تحت تحریم است اما 
می بینیم که این کشــور به لحاظ برخی شــرایط از 
جمله اقتصادی، وضعیت بهتری نســبت به ما دارد 
که فکر می کنم علت آن اســت که برخلاف ایران در 
روسیه کسی کیلوکیلو طلا و شمش نمی خرد و بازار 
طلا و سکه را گســترش نمی دهند. ما هم باید این 

موضوع را لحاظ کنیم. 
دستورکار مجلس به بررسی احکام 

و قوانین نامعتبر و تاریخ گذشته مختص شده 
علاوه بر تذکرات پیش گفته، حجت الاسلام حمید 
رسایی، نمایند مردم تهران در جلسه علنی دیروز طی 
تذکر شــفاهی، اظهار کرد: ما دســتورکار مجلس را 
روی بررسی احکام و قوانین نامعتبر و تاریخ گذشته 
گذاشــتیم، من سؤالم این اســت که دستور جلسه 
مجلس باید تعیین تکلیف برای قوانین معتبر و تازه 

تصویب شده باشد که زمین مانده است. 
وی ادامــه داد: بعــد از اعتــراض مجلــس و 
رئیس مجلس که انتصاب ظریف در دولت غیرقانونی 
اســت و بعد از اینکه رئیس قــوه قضائیه گفت باید 
قانون اجرا شــود، از سخنگوی دولت سؤال می کنند 
نظر شما در مورد شکایت مجلس چیست که می گوید 
از نظر ما چون آقای پزشکیان برای ظریف حکم زده، 

قانونی است. 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: این یعنی قانون معتبر و تازه تصویب شده 
شما کشک، این یعنی جایگاه شما کشک، این یعنی 
۲۹۰ صندلی این جا کشک، این یعنی دادستانی که 
آنجا نشســته و رئیس قوه قضائیه اعتبار ندارند، این 
یعنی ملاک، حال و هوای رئیس جمهور است و اگر 
از قوانین شما خوشش آمد، آن قانون اجرا می شود و 

اگر خوشش نیامد، قانون اجرا نمی شود. 
رسایی خاطرنشان کرد: این کارها یعنی ما قانون 
را قبــول نداریم. امام گفت تو غلط می کنی قانون را 
قبــول نداری قانون تو را قبول ندارد. معاون حقوقی 
رئیس جمهور در تلویزیون می گوید مشکلات کشور 
حل شــده و فقط انتصاب آقای ظریف مانده است. 
نخیر، مشکلات کشور سر جای خودش است و مشکل، 
انتصاب غیرقانونی یک نفر نیست، مشکل بی اهمیت 
شدن قانون، دهن کجی به قانون و باندبازی و جناح 

بازی و معامله گری پشت پرده است. 
این نماینده مجلس شورای اسلامی اشاره کرد: 
مشــکل، رها کردن قیمت کالاهای ضروری مردم، 
قیمت گوشت، لبنیات، مسکن و معوقات بازنشستگان 
است. مشکل این است که همه این مشکلات را داریم 
ولی همه هم و غم نگه داشــتن یک نفر در جایگاه 

غیرقانونی است. 
رســایی گفت: همکاران! مسئله، مسئله ظریف 
نیست، مسئله، مسئله جریان درون دولت است. بار 

کشور روی زمین گذاشته شده و می خواهند دست 
کشور را در دست آمریکا بگذارند. 

وی در ادامــه، بیان کرد: تشــریفات ریاســت 
جمهوری به وزارت خارجه نامه زده اســت مبنی بر 
اینکه آقای ظریف می خواهد سفرهای مکرر به اروپا 
کند و برای آقای ظریف و همسرش از سفارت آلمان 

روادید برای شش ماه تا یک سال بگیرید. 
وی افزود: آقای پزشــکیان! راهبرد دولت شما 
در اروپا تعیین می شــود که آقای ظریف می خواهد 
مکرر به آنجا برود؟ آن هم از ســفارت آلمان، آلمانی 
که در کنسولگری ما را بست، در مراکز اسلامی ما را 
بست. آلمان باید الان سیلی بخورد، نه اینکه این جا 
نامه بنویسند تو را به خدا به ما ویزای شینگن برای 

ظریف و همسرش دهید. 
در ادامه علی نیکزاد که ریاست جلسه را بر عهده 
داشت خطاب به رســایی، گفت: حرمت امامزاده را 
متولــی آن باید نگــه دارد. اینکه می گوئید صندلی 

کشک، مجلس کشک، این حرف خوبی نیست. 
وی تاکید کرد: مجلس انقلابی و مقتدر است و 

طرح این مباحث خوب نیست. 
حاجی دلیگانی: 

ایران خودرو نباید به کروز واگذار شود
حســینعلی حاجی دلیگانــی، نماینــده مردم 
شاهین شهر نیز طی تذکر شفاهی، گفت: یک فساد 
 بزرگ در حال شــکل گیری اســت. روز چهارشنبه 
)۱۷ بهمن ماه( قرار است شرکت کروز دو اقدام انجام 
دهد، اول اینکه صندلی ســوم خود در هیئت مدیره 
ایران خودرو را تصاحب کند و همچنین سهم دولت 

به این شرکت واگذار شود. 
نماینده مردم شاهین شــهر در مجلس شورای 
اســلامی تصریح کرد: این یک انحصار و فساد بزرگ 
است، چرا که این شرکت الان اهلیت ندارد و دارای 

پرونده های قضائی متعددی است. 
وی ادامه داد: هشــدار می دهیم اگر این اتفاق 
بیفتد، به عنوان نماینده مردم فردا یقه همه کسانی 
را که اهمال کردند خواهیم گرفت. سوابق این شرکت 
نشــان می دهد که به جز انحصار و تعارض منافع به 

چیز دیگری فکر نمی کند. 
حاجی دلیگانی اشاره کرد: الان کروز به عنوان یک 
شرکت قطعه ساز آمده و با اختیارات خود می خواهد 
کل شــرکت ایران خودرو را تصاحب کند. وضعیت 
خودروهای ما بد است و اگر این شرکت بیاید و انحصار 

ایجاد شود، وضعیت بدتر خواهد شد. 
علی نیکزاد که ریاست جلسه را بر عهده داشت در 
پاسخ به این تذکر، گفت: تعداد زیادی از نمایندگان 
مجلس نامه درخواست عدم واگذاری ایران خودرو را 

امضا کرده بودند. 
وی بیان کرد: خواهش من از کمیســیون های 
اقتصادی و صنایع مجلس این است که قبل از اینکه 
اتفاقــی بیفتد و با توجه به تعارض منافعی که وجود 
دارد، جهــت احترام به نمایندگانی که درخواســت 

داده اند، به موضوع ورود پیدا کنند. 
دو سؤال از وزیر اقتصاد اعلام وصول شد

 خبــر دیگــر اینکــه، محمد رشــیدی، عضو 
هیئت رئیسه مجلس در جلســه علنی دیروز موارد 

اعلام وصولی را به شرح زیر قرائت کرد: 
ســؤال عبدالجلال ایــری و تعــداد دیگری از 
نمایندگان از وزیر امور اقتصادی و دارایی درخصوص 
عدم اقدام ســازمان امور مالیاتــی در اخذ مالیات از 
بانک هــا مطابق تبصره ۵ ماده ۴ قانون جهش تولید 

مسکن.
ســؤال مصطفی نخعی از وزیــر امور اقتصادی 
و دارایی درخصوص انفعــال وزارت اقتصاد در برابر 

بی توجهی بانک ها به حوزه تولید. 

بقیه از صفحه ۲
رویکردی که به اعتبار آژانس 

آسیب می رساند
این دیپلمات ارشــد ایرانی در پاســخ به 
سؤالی درباره اظهارات گروسی مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی در داووس درباره مذاکره 
ایــران و آمریکا و همچنیــن اظهارات گوترش 
دبیرکل ســازمان ملل درباره برنامه هســته ای 
ایران اظهار داشــت: آژانــس بین المللی انرژی 
اتمی یک نهاد فنی اســت و دارای رســالت و 
مســئولیت های کاملا مشــخص در چارچوب 
موافقتنامه هــای ذی ربط برای اطمینان از عدم 

اشاعه هسته ای است.
بقایی ادامه داد: ما همواره مقامات آژانس را 
دعوت کرده ایم به وظایف و مسئولیت های فنی 
و تخصصی خود پایبند باشند و از اظهارنظرهایی 
که شائبه نگاه سیاسی یا تحت تاثیر قرار گرفتن 
آنها از برخی ملاحظات سیاسی دولت های خاص 

است، پرهیز کنند.
وی گفــت: معتقدیم ایــن رویکرد هم به 
اعتبار آژانس آســیب می رســاند و هم جایگاه 
شــخص مدیرکل را برای ایفای وظایفش دچار 

مشکل می کند.
سخنگوی وزارت خارجه تکرار کرد: آژانس 
باید به رعایت رویه ها و قوانینی که ناظر بر ایفای 
وظایف تخصصی و فنی آن است، متعهد باشد.

کارزاری که در هلند شروع شده
این دیپلمات ارشــد ایرانی در پاســخ به 
ســؤالی درباره تشــکیل ائتلافی در واکنش به 
نقض مستمر و مکرر قوانین بین المللی از سوی 
رژیم صهیونیســتی با هدف کارزار بین المللی 
علیه رژیم صهیونیســتی و اینکه آیا ایران جزو 
آن است؟ عنوان کرد: این کارزار در لاهه هلند 
شروع شده و حدود ۱۰ کشور در بدو امر در این 

ابتکار مشارکت دارند.
وی افزود:  هدف اصلی این ابتکار اطمینان 
از توقــف بی کیفرمانی رژیم صهیونیســتی به 
خاطر نسل کشــی در غزه از طــرق مختلف از 
جمله ترغیب کشورها برای اجرای احکام دیوان 
بین المللی کیفری و همین طور همکاری برای 
توقف ارســال تسلیحات و کمک های اقتصادی 
به رژیم صهیونیســتی اســت که این موضوع 

 اخیر بسیار مهم است، چون آن چیزی که این
رژیم اشغالگر را در ارتکاب جنایات کمک کرد، 
ارسال تسلیحات کشنده از سوی آمریکا و تعداد 

دیگری از کشورهای غربی بود.
بقایی اضافــه کرد: ما به عنوان ایران از هر 
ابتکاری در این زمینه حمایت کردیم و معتقدیم 
راه پایان دادن به نسل کشــی و اشــغالگری در 
فلســطین اشغالی این است که سران این رژیم 
مؤاخذه شده و بی کیفرمانی این رژیم برای انجام 

این جنایات متوقف شود.
 چراغ سبزی مشاهده نکردیم

بقایی در پاســخ به ســؤال دیگری درباره 
عدم اعلام موضع آمریکا در چهل و هشــتمین 
نشســت گروه کاری موسوم به یو.پی.آر درباره 
گزارش حقوق بشــری ایران و بعد از آن انتشار 
خبری مبنی بر توقف حمایت مالی ده ها میلیون 
دلاری دولت بایدن به اپوزیسیون ایرانی توسط 
دولت جدید آمریــکا که برخی آن را به عنوان 
چراغ سبزی از سوی آمریکا تلقی می کنند، اظهار 
داشــت: حقیقتا ما چراغی مشاهده نکردیم. در 
رابطه با گزارش دوره ای حقوق بشر کشورها که 
در بازه های زمانی مشخص کارنامه رعایت حقوق 
بشر توسط دولت های مختلف بررسی می شود، 
هیئت آمریکایی بنا به دلایل خودشان تصمیم 
گرفتند درباره وضعیت حقوق بشر در خیلی از 

کشورها اعلام نظر نکنند.
وی همچنین گفت: این موضوع در چارچوب 

مباحث داخلی خودشان است.
سخنگوی وزارت خارجه اظهار داشت: من از 
گفته خود مقامات آمریکایی استفاده می کنم که 
آمریکا صندوق خیریه نیست و کمک های مالی 
آمریکا برای پیشــبرد اهداف و منافع سیاست 
خارجی آمریکا که خودش خیلی معنادار است. 
به عبارت دیگر ایــن منابع مالی اعانه و صدقه 
نیست، نوعی دســتمزد و حقوقی است که به 
ازای خدماتی که از گیرندگان این منابع دریافت 

می کنند، پرداخت می کنند.
به گزارش فارس، بقایی اضافه کرد: این امر 
نشــانه روشــن و گواه دیگری است از سیاست 
مداخله جویانه آمریکا که مشخصا در دولت بایدن 
که از طریق منابع مالی سعی کرد اعمال فشار 

و مداخله در امور داخلی ایران کند.

عارف: آفریقا می تواند مقصد مهمی برای صادرات
 و محل تأمین پایدار نیازهای كشاورزی باشد

معاون اول رئیس جمهور گفت: آفریقا بازار 
بسیار خوبی است، بازاری با بیش از یک میلیارد 
بکری  بازار  کــه  میلیون جمعیت  و چهارصد 
اســت، این قاره علاوه  بر آنکه می تواند مقصد 
مهمی برای صادرات کالاهای ما باشد،  می تواند 
نیازهای ما در حوزه کالاهای  پایدار  در تامین 
اساسی و برخی محصولات کشاورزی مهم باشد.

در نخســتین جلسه »ســتاد آفریقا« که صبح 
یکشــنبه در دفتر معــاون اول رئیس جمهور برگزار 
شــد، عارف با تبریک اعیاد شــعبانیه و دهه فجر با 
تاکید بر اهمیت ارتباط با آفریقا در اندیشــه انقلاب 
اسلامی گفت: از دید دولت چهاردهم که همان دیدگاه 
رهبر معظم انقلاب و نظام اســلامی است، ارتباط با 
کشــورهایی که در حوزه تمدنــی ایران قرار دارند و 
همین طور کشورهای آفریقا، از لحاظ ارزشی برای ما 
اهمیت دارای اهمیت است، شعار انقلاب ما، تکیه بر 
ارزش ها و فرهنگ و محدود نشدن به مرزها بود که 
این همان رویکرد و راهبرد امام خمینی)ره( است و 

ما هم در این مسیر حرکت می کنیم.
معــاون اول رئیس جمهــور در این جلســه که 
با حضور اعضای »ســتاد آفریقــا«، از وزارتخانه ها و 
دســتگاه های مختلف تشکیل شــده بود، گفت: ما 
معتقدیم کــه در چارچوب منافــع ملی خودمان و 
منافع کشورهای طرف مقابل، با اکثر کشورهای دنیا 

بر طبق اولویت ها، ارتباط داشته باشیم.
عارف افزود: در اولویت سیاست خارجی ما برای 
برقرار ارتباط، در وهله اول، کشــورهای اســلامی، 
کشورهای همسایه و منطقه و سازوکارهای منطقه ای 

و همچنین قاره آفریقا قرار دارند. 
ارتباط با آفریقا، ارزشی است نه صرفا اقتصادی

معــاون اول رئیس جمهور با اشــاره به اهمیت 
ارتباط بــا آفریقا گفت: نگاه ما بــه آفریقا یک نگاه 
صرفاً  اقتصادی و مادی نیســت بلکه نگاه ارزشــی 
اســت، البته معتقدیم که در این ارتباط، باید منافع 
اقتصادی هر دو طرف با جدیت لحاظ شود اما انقلاب 
ما فراتر از اقتصاد، رویکرد فرهنگی و ارزشی دارد و ما 
می توانستیم همزمان درحوزه های فرهنگی واقتصادی 

موفق   تر عمل کنیم.
عارف تصریح کرد: آفریقا بازار بسیار خوبی است، 
بــازاری با بیش از یک میلیــارد و چهارصد میلیون 
جمعیت که بازار بکری اســت، این قاره علاوه بر آنکه 
می تواند مقصد مهمی برای صادرات کالاهای ما باشد،  
می تواند در تامین پایدار نیازهای ما در حوزه کالاهای 
اساسی و برخی محصولات کشاورزی مهم باشد و این 
مسئله با توجه به وضعیت اقلیمی کشور و مشکلات 
مربوط به آب و درنتیجه نیاز به کشــت فراسرزمینی 

برای ما بسیار اهمیت دارد.
معــاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به 
ســابقه تاریخی روابط ایران و آفریقا گفت: ارتباط ما 
در اوایــل انقلاب، ارتباط خوبی بود اما متاســفانه از 

آن فرصت اســتفاده نشد و این در حالی بود که امام 
خمینی)ره( و رهبر معظم انقلاب بر این ارتباط بسیار 
تاکید داشــته اند اما   متاسفانه نگاه »آفریقا گریزی« 
در ذهن برخی مسئولان و بخش خصوصی ما وجود 
داشــت و از آن طرف دشــمنان ســعی کردند یک 
نگاه »ایران ســتیزی« را در آفریقــا به وجود بیاورند 
و هر دوی این عوامل دســت در دســت هم دادند 
و ارتباطات ریشه دار نشــد، در زمینه آفریقا گریزی 
متاسفانه فعالان اقتصادی ما علاقه ای نداشتند که در 
این قاره کار و فعالیت کنند و اگرچه در حوزه فنی و 
مهندسی کارهایی صورت گرفت اما بیشتر شرکت ها 
دنبال بهانه بودند که بگویند ارتباط با آفریقا برای ما 

مشکل آفریده است.
ستادی برای همه آفریقا

معــاون اول رئیس جمهــور در ادامه خطاب به 
اعضای ســتاد آفریقا   گفت: با وجود مشکلات بسیار 
در ایجاد ارتباط با آفریقا، در دهه های گذشــته ما به 
»ستاد آفریقا« رسیدیم، از دید ما، مسائل کشورهای 
مختلف آفریقا با وجود تنوع، بســیار مشــابه است و 
زمینه های همکاری را می توان به صورت یک مجموعه 

و یک بسته در راهبرد ارتباط با آفریقا تعریف کرد.
وی ادامه داد: در مقاطعی در ســال های گذشته 
چند جلسه فعال در حوزه ارتباط با آفریقا تشکیل شد 
اما متاســفانه با تغییر مدیریت ها، همان فعالیت های 
اندک هم متوقف شــد، در حالی که می توانستیم در 
زمینه هــای فرهنگی، اقتصادی و فنی و مهندســی 
کارهــای بزرگی در این قاره انجام دهیم اما به دلیل 
آنکه بدون اطلاع از شــرایط و بازار کشورهای هدف 
در آنجا حضور پیدا کردیم، نتوانستیم موفق بشویم. 

وقت کار و تحول است
عارف در ادامه با بیان اینکه در دولت وفاق ملی 
از ایجاد ارتباط خــوب و قدرتمند با آفریقا حمایت 
می  شــود  گفت: اگر بخواهیم درباره ارتباط فرهنگی 
و اقتصــادی گزارش بدهیم همه چیز خوب اســت 
اما واقعیت این اســت که در حــوزه عمل کم کاری 
صورت گرفته است و رقبای ما، جا پایشان را در طی 
سال هایی که ما در آنجا حضور قوی نداشتیم محکم 

کرده اند اما با این حال هنوز هم آفریقا پتانسیل خوبی 
برای ما دارد. معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: ستاد 
آفریقا باید با قدرت فعال شود و با اولویت بندی، کارها 
را پیش ببریم و در این مسیر، از همه توان دیپلماسی 
و توانایی های علمی و فناورانه برای موقفیت استفاده 
کنیم، ما باید دیپلماسی فرهنگی و دیپلماسی علمی 
و فناوری را تقویت کنیم و در این زمینه دانشگاه های 

ما ظرفیت بسیار بالایی دارند.
عارف با اشــاره به ســطح بالای آموزشــی در 
دانشــگاه های ایران گفت: هر جوان باهوشــی که از 
آفریقا در دانشگاه های ما درس می خواند می توانست 
سفیر فرهنگی ما باشد اما ما در این زمینه نیز ضعیف 
کار کردیم، معیارهایی گذاشــته شد که دانشجویان 
علاقه مند کشــورهای آفریقایی یا به دانشــگاه های 
ضعیف هشــتم و نهم فرســتاده شدند یا اینکه چند 
ترم معطل ماندند و به این ترتیب ذهنیت آنها خراب 
شــد و در مقابل گاهی افرادی آمدند که صلاحیت 
لازم برای تحصیل در دانشــگاه های ما را نداشتند، 
ما »ســفیر علمی« می خواهیم و توقعمان این است 
که اگر صد دانشــجو به ایران می آیند حداقل هفتاد 
نفرشان در رشته خودشان افراد موفقی شده و سفیر 

علمی کشور ما بشوند.
من سفیر ایرانم

عارف در ادامه سخنان خود با ذکر خاطره ای از 
یکی از سفرهای رسمی به کشورهای همسایه گفت: 
در سفری به یکی از کشورهای همسایه، در مراسمی 
ســفرای کشورها نیز دعوت شده بودند و طبق عرف 
دیپلماتیک به نوبت  و در صف برای احوالپرســی به 
ســراغ هیئت ایرانی می آمدند، ناگهان یکی از سفرا 
بدون رعایت پروتکل ها به سراغ من آمد و گفت من 
ایرانی هســتم. وقتی که از او بیشتر پرسیدم متوجه 
شدم  در زمانی که رئیس دانشگاه تهران بودم ،  ایشان 
برای تحصیل به دانشگاه تهران آمده و در مقطع  فوق 
لیسانس فارغ التحصیل شده است، ایشان به من گفت: 
من در دانشگاه کشور شما تحصیل کرده ام و بنابراین 
خودم را سفیر ایران می دانم و این ظرفیتی است که 
ما از آن به درســتی استفاده نکرده ایم، که دردولت 

چهاردهم باید این نقص هم برطرف شود.
»خدمات فنی مهندسی« را جدی می گیریم

معــاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به 
جایــگاه برتر خدمات فنی و مهندســی متخصصان 
ایــران در جهــان گفت: کیفیــت و قیمت خدمات 
شرکت های ایرانی در مقایســه با شرکت های سایر 
کشورها بسیار خوب و برای کشورهای هدف جذاب 
است، ما در آفریقا می توانستیم خیلی خوب کار کنیم 
اما به دلایلی این فرصت ها را از دست دادیم اما حالا 

زمان جبران است.
عارف در جلسه ستاد تنظیم بازار: دولت 

ورود جدی برای نظارت و برخورد
با احتکارکنندگان کالاهای اساسی مورد نیاز مردم 

در ایام ماه رمضان و عید نوروز خواهد داشت
محمدرضا عارف، در جلســه ستاد تنظیم بازار 
که با حضــور وزرای صنعت، معدن و تجارت، جهاد 
کشاورزی، دادگســتری و فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
رئیس کل بانک مرکزی، معاون اجرائی رئیس جمهور، 
دبیــر هیئت دولت، ســخنگوی دولت و مســئولان 
دســتگاه های امر برگزار شد، با قدردانی از نهادهای 
نظارتی در راستای ایجاد امنیت اقتصادی در کشور، 
برخورد با محتکرین و رهاسازی کالاها و محصولات 
کشــاورزی در روزهای گذشــته بر ضرورت نظارت 
جدی بر بازار شــب عید تاکید کرد. در این جلســه 
مصوب شد، کارگروه تخصصی کشاورزی ستاد تنظیم 
بازار در راستای نظارت بیشتر بر بازار اقلام خوراکی 
تشکیل شــود. همچنین مقرر شد، با پیشنهاد وزیر 
جهاد کشاورزی و تصویب ستاد تنظیم بازار در مواقع 
ضرورت نسبت به اعلام محدودیت حداکثر سه ماهه 
برای صادرات کالاها و وضع عوارض اقدام خواهد شد.
در این جلســه تاکید شــد، با توجه به اقدامات 
دولت و ســتاد تنظیــم بازار در راســتای فراوانی و 
تامین کالاهای مورد نیاز و اساســی مردم در بازار، با 
اخلالگــران ویژه در فضای مجازی برخوردهای لازم 

انجام می شود.
در ادامه نیــز گزارش مســئولان وزارت جهاد 
کشــاورزی در زمینه اقدامات تنظیم بازار کالاهای 
کشــاورزی از جمله اهم اقدامات در دســت اجرا به 
منظور تنظیم بازار شامل ذخیره سازی میوه و کالاها 
برای ایام پایانی ســال و مــاه مبارک رمضان، اجازه 
ثبت ســفارش با تامین ارز، تامیــن اقلام کالاهای 
اساسی، ابلاغ برش اســتانی ویژه تخصیص کالا در 
ایام پایانی سال برای استان های زائرپذیر و مسافرپذیر 
و همچنین بررســی اثر سیاست های جدید ارزی بر 
بازار کالاهای اساســی و اقدامات به منظور تامین و 
تکمیل ذخایر راهبردی ارائه شــد. همچنین در این 
جلسه که به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار 
شــد، گزارش مقایسه روند تغییرات میانگین قیمت 
کالاهای منتخب در کشور تا هفته دوم بهمن ماه سال 

جاری بررسی شد.

سعید مستغاثی
برای نخستین بار در بیست و هشتمین دوره جشنواره فیلم فجر در بهمن ۱۳۸۸، جایزه 
بهترین پویا نمایی )انیمیشن( اعطا گردید و باز برای اولین بار در جشنواره سی و چهارم فیلم 

فجر، بخش انیمیشن با ۸ اثر بلند سینمایی به این جشنواره اضافه شد. 
به دلیل آنکه سال قبلش، انیمیشن »شاهزاده روم« ساخته  هادی محمدیان )درباره مادر 
مکرمه حضرت حجت علیه السلام( در جشنواره سی و سوم فیلم فجر حضور داشت و به خاطر 
ساختار قوی و جذاب آن، هیئت انتخاب جشنواره اعتراف کردند از یک سوی نمی توانند این 
انیمیشن را در نظر نگیرند که حداقل شایسته حضور در بخش نگاه نو جشنواره است ولی از 
ســوی دیگر به دلیل تک بودن آن و داوری تخصصی و مســتقل برای انیمیشن، نمی شود آن 
را با ســایر فیلم های بخش نگاهی نو در یک ترازو قرار دهند، ناگزیر آن را در بخش خارج از 

مسابقه قرار داده و جایزه ویژه ای نیز برایش در نظر گرفتند.
تا پیش از آن همواره سینمای شبه روشنفکری، افتخار نزدیک به 6۰ سال تجربه ساخت 
انیمیشن را برای خود در بوق کرده و به افرادی همچون نورالدین زرین کلک می بالید و عناوینی 
همچون پدر انیمیشن را به او می چسباند، در حالی که هنوز نتوانسته بود در سطح استانداردهای 
بین المللی، یک انیمیشــن بلند داستانی تولید نماید و این به عنوان یک سؤال بی پاسخ برای 

مخاطبان این سینما باقی ماند. 
شــاید اگر قرار بود تعداد انیمیشــن های بلند داستانی در سینمای ایران را لیست کنیم، 
از تعداد انگشــتان یک دست فراتر نمی رفت. لیستی که اعضای آن، اغلب با شکست در جلب 
مخاطب مواجه شده یا اکران مطلوبی پیدا نکرده و یا اساسا به اکران عمومی نرسیدند. آخرین 
فیلم های این لیست، دو انیمیشن »جمشید و خورشید« )بهروز یغماییان( و »تهران ۱۵۰۰« 
)بهرام عظیمی( بودند که با توجه به هزینه و وقت بسیاری که صرف ساخت آن شد، به هیچ 

وجه نتوانستند حتی بخشی از هزینه های مصرف شده را باز گردانند. 
اما انیمیشن »شاهزاده روم« خیلی زود و برخلاف همه پیش بینی ها، در اکران عمومی فروش 
میلیاردی را پشت سر گذارد و مخاطبان بسیاری خصوصا از گروه کودکان را به خود جذب کرد. 
پس از آن ساخت آثار انیمیشنی داستانی بلند، توسط گروهی از سینماگران جوان انقلابی ادامه 
یافت و آن سد 6۰ ساله برای همیشه توسط بچه های حزب اللهی از مقابل سینمای پویانمایی 
ایران که در چنبره عده ای شبه روشنفکر پرمدعا ولی بی خاصیت گرفتار آمده بود، برداشته شد.

باب پویانمایی های ایرانی/اسلامی 
پس از پویانمایی سینمایی »شاهزاده روم«، پویانمایی بلند دیگری به نام »فیلشاه« بازهم 
براســاس یک قصه جذاب و ساختاری اســتاندارد توسط  هادی محمدیان و دوستانش درباره 
ماجرای حمله سپاه ابرهه به مکه در زمان ولادت حضرت محمد صلی الله علیه و آله ساخته 
شد و سپس باب ساخت این نوع انیمیشن های بلند سینمایی بازگردید که از آن جمله می توان 
به »فهرســت مقدس« درباره اصحاب اخدود و قصه قرآنی آنها ســاخته محمد امین همدانی، 
»رهایی از بهشــت« ساخته علی نوری اسکویی درباره شهید چمران، »جنگ خلیج فارس ۲« 
اثر فرهاد عظیما درباره جنگ آینده ایران و آمریکا و... اشــاره داشــت که در سال های بعد، در 

جشنواره فیلم فجر حضور داشتند.
در دوران سینمایی دولت سیزدهم هم حمایت خاصی از پویانمایی به عمل آمد و هر سال 
در جشــنواره فیلم های کودکان و نوجوانان و همچنین در جشنواره فیلم فجر، پویانمایی های 
بلند ســینمایی جذاب و پرمخاطب حضور داشتند؛ مانند »پسر دولفینی«، »ببعی قهرمان«، 
»شمشــیر و اندوه«،»شنگول و منگول«، »ساعت جادویی« و »بچه زرنگ« که برای نخستین 
بار به عنوان یک انیمیشن در جشنواره سال ۱۴۰۱ در کنار دیگر فیلم های بخش مسابقه قرار 
گرفت و نامزد ۷ سیمرغ بلورین از جمله بهترین فیلم و کارگردانی و فیلمنامه شد و سرانجام 

جایزه ویژه هیئت داوران را دریافت نمود. 
اما در کنار این ســینمای انیمیشــنی متعلق به جبهه فرهنگی انقلاب، برخی نیز با تکیه 
بر همان عقبه شــبه روشنفکری فعالیت کردند، از جمله؛ آنها که با بودجه شرکت های دانش 
بنیان، اقدام به تولید انیمیشن با موضوعاتی برخلاف ارزش های فرهنگی جامعه و مردم ایران 
نمودند و با حمایت های آشکار و پنهان، آثاری مثل »آخرین داستان« تولید نمودند که علی رغم 
پروپاگاندای شــدید رسانه های زنجیره ای، نه به آن استقبال و فروش انیمیشن هایی همچون 
»شاهزاده روم« دست یافتند )فروشی حدود ۱۰ درصد آن را کسب کردند!( و نه حتی امتیازی 

در حد و اندازه آن ها در وب سایت های تخصصی به دست آوردند!
روز چهارم:

ژولیت و شاه
کپی و پشتک واروی محض

انیمیشنی مابین تخیل و واقعیت که تکلیفش با خودش روشن نیست. از همین رو فانتزی 
آن در رؤیا به تصویر کشیده شده و به خود متن آورده نمی شود برعکس انیمیشن های مشابه 
که فانتزی در خود متن جاری است. فیلم دارای مقدمه ای طولانی است که تقریبا یک سوم آن 
را در بر گرفته و در واقع از آن به بعد اســت که فیلم وارد ماجرای اصلی شــده، شخصیت های 

اصلی )جمال و جولی( به ایران آمده و قصه راه می افتد. 
اغلب شخصیت های فیلم اگرچه مابه ازای تاریخی دارند اما از کاراکترهای انیمیشن های 
معروف  هالیوودی کپی شده اند مثلا مهد علیا از ملکه فیلم های »زیبای خفته« و »سفید برفی 
و هفت کوتوله« و... آثار مشابه آن کپی شده، خصوصا در جهت حسادتش به جولی و خوراندن 
زهر به او و پیرزن کف بین )که به نوعی همان تبدیل ملکه به جادوگر است( و حتی تعقیب 
و گریز آخر، تماما کاراکترهای انیمیشــن های فوق را به ذهن می آورد. یا کابوس های جولی به 

کابوس های »دامبو« و حتی »فانتزیا« بسیار شبیه است. 
پیوند دادن تئاتر نو با نمایش های سنتی در انیمیشن »ژولیت و شاه«، همان حکایت پیوند 
گل گاو زبان و قهوه فرانســوی اســت! که به زور به یکدیگر چسبیده و ولی برتری با فرهنگ 
غربی/فرانسوی است که به ایران وارد شده و از نظر سازندگان اثر، فرهنگ عقب مانده سنتی 
را تحت تاثیر خود قرار می دهد! اجرای تئاتر رومئو و ژولیت به شکل نمایش روحوضی همین 

حکایت را دارد. 
فرهنگ سنتی به صورتی سیاه و هراسناک به تصویر کشیده شده مثلا زنان شاه که همگی 
چادر به سر دارند شبیه توده سیاه به هم چسبیده ای تصویر شده اند که تنها گِردی صورتشان 
آنها را از هم متمایز می کند. آنها بدجنس و دسیسه چین نمایش داده می شوند و در واقع به 

غولی می مانند که ده ها سر دارد! 
به این ترتیب ســازندگان اثر هر پشــتک وارویی که می توانستند برای جشنواره ها و بازار 
خارجی زدند اما نشــان به آن نشــان که کمترین موفقیتی در میادین خارجی نداشته و تنها 
توانستند به جشنواره انسی راه پیدا کنند! طبیعی هم بود که تقلید و کپی نعل به نعل و عدم 

وجود هیچ گونه خلاقیت، با وجود شعارهای تصویری، دیگر در سینمای امروز جایی ندارد!!
شمال از جنوب غربی

باز هم جنگل های مازندران
پنجمیــن فیلم حمید زرگرنژاد )بعــد از »پایان خدمت«، »ماهــورا«، »برای مرجان« و 
»شماره ۱۰«( دومین فیلمی است که در این جشنواره درباره ماجراهای حضور ضد انقلاب در 
جنگل های شــمال و در سال های 6۱-۱۳6۰ نمایش داده می شود، با این تفاوت که فیلم اول 
یعنی »بازی خونی« مانند فیلم چند ســال پیش »ماهی سیاه کوچولو« درباره تروریست های 
اتحادیه کمونیست ها در بهمن 6۰ است که به قیام مردم آمل در 6 بهمن آن سال انجامید و 
فیلم »شمال از جنوب غربی« برای اولین بار به عملیات تروریستی منافقین در سال های یاد 

شده در جنگل های شمال می پردازد. 
با توجه به تجربه زرگرنژاد در ساخت آثار حادثه ای سنگین و صحنه پردازی های متناسب و 
ریتم خوب و... به نظر می آید تجربه اش در این کار هم به کمک آمده تا فیلمی خوش ساخت تر 
از ۲ فیلم قبلی بسازد، ضمن اینکه در این نسخه، حضور مردم بیشتر حس می شود و همین 

نکته، فیلم را به واقعیت حوادث فوق الذکر نزدیک تر می سازد.
چشم بادومی

من گاو جونگ هیون هستم!
ابراهیم امینی پس از چند فیلمنامه برای مهدویان و حجازی فر و... حالا فیلمنامه ای نوشته 
که خودش کارگردانی کرده است. فیلمنامه ای درباره الیناسیون آدم ها مثل فیلم »گاو« داریوش 
مهرجویی یا »عصر جدید« چارلی چاپلین که موضوعی دیرســال اســت. اما در یکی دو دهه 
اخیر خصوصا با گسترش رسانه ها شدیدتر شده، همان مسئله تهاجم فرهنگی و خودباختگی 

فرهنگی درمقابل فرهنگ بیگانه.
این بار دختری نوجوان عاشق کی پاپ )موسیقی پاپ کره ای( است و خود را در قد و قامت 
یکی از خوانندگان مشهور آن به نام جونگ هیون )که در دسامبر ۲۰۱۷ خودکشی کرد( دیده 
و سعی می کند شکل و قیافه و لباس های خودش را هم شبیه او در بیاورد. حالا قصد کرده به 
کره برود و برای شرکت در مسابقه ای با او دیدار نماید. اما طبق معمول پدر و مادر مخالف این 

کار بوده و چون از پس دختر بر نمی آیند به پدر بزرگش متوسل می شوند...
برخلاف فیلم های مشابه، به نظر می آید در فیلم »چشم بادومی« فرهنگ خودی کمرنگ و 
منفعل است. قصور نسل گذشته در روشن کردن علت این تهاجم و الیناسیون پنهان می ماند. 
پدر و مادرفقط اظهار عجز نموده و هیچ چیز دیگر نمی دانند. در حالی که در آثار مشابه، علت 
الیناســیون مشخص اســت؛ )مثلا در عصر جدید: مدرنیسم افراطی و سرمایه سالاری و بهره 

کشی( نوع و شیوه و چگونگی پاتک به این الیناسیون هم مشخص است. 
 اما فیلمســاز راه را اشــتباهی رفتــه و هرآنچه تا ســکانس آخر را ریســیده را ناگهان 
پنبه می کند تا فیلم را به شــکل پارانوییک و سبک ســیاق آثاری همچون »یک ذهن زیبا« 

)ران  هاوارد( به پایان ببرد!

چهل  و سومین جشنواره فیلم فجر–۴

زور و ضرب شبه روشنفکرها 
در میدان انیمیشن

درمکتب امام

درود خدا بر جانبازان عزیز
درود و رحمت خداوند متعال بر شهدای ارجمند و جانبازان عزیز، این مهاجران 
الی الله و رســوله که بالاترین ســرمایه ای که خداوند به آنها امانت داده در راه پر 
ارزش والاترین ایده در طبق اخلاص گذاشته و تقدیم محضر مقدسش کردند، و 

ارزشمندترین نظام را تا سرحد جان و توان پاسداری کردند. 
صحیفه امام؛ ج۱۹؛ ص۱۴۴ | جماران؛ ۱۸بهمن۱۳۶۳

یک فعال رسانه ای اظهار داشت: دو مطلب 
خبرآنلاین به نقل از غرویان درباره هماهنگی 
قدم به قدم ظریف با رهبر انقلاب در مذاکرات 

برجام نادرست است.
 مهــدی فضائلی فعال رســانه ای روز دوشــنبه 
۱۵ بهمن در پیامی که در حســاب شخصی خود در 
فضای مجازی به اشــتراک گذاشت، با اشاره به نقل 

قولی در وبگاه خبرآنلاین درباره هماهنگی وزیر اسبق 
امورخارجه با رهبر معظم انقلاب در مذاکرات برجام 
ضمــن تکذیب این خبر، اظهار داشــت: دو مطلب 
منتشرشــده در خبرآنلاین به نقل از غرویان، یعنی 
هماهنگی قــدم به قدم ظریف بــا رهبر انقلاب در 
مذاکــرات برجام و صحبت تلفنی وی با معظم له در 

ساعت یک شب نادرست است.

فضائلی:

 نقل قولی درباره هماهنگی قدم به قدم ظریف با رهبر انقلاب 
در مذاكرات برجام نادرست است


